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Tisztelt Elnök Úr! 

Az Alaptörvény 7. cikk (1)-(2) bekezdése, valamint az Országgyűlésről szóló 2012. évi XXXVI. 
törvény 42. § (8) bekezdése alapján írásbeli választ igénylő kérdést kívánok benyújtani 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címzettje: Dr. Palkovics László, technológiai és ipari miniszter

Az írásbeli választ igénylő kérdés címe: "Miért van szükség 800 millió köbméter földgáz 
letermelésére és egy gáztároló megszüntetésére, ha - nyilatkozataik szerint - olcsó gáz érkezik 
a Gazprom részéről?" 

Tisztelt Miniszter Úr!

2022. október 3-án tartott kormányzati sajtótájékoztatón jelentették be, hogy az MVM tulajdonában
levő Magyar Földgáztároló Zrt. (MFGT) eszközeinek és kapacitásainak „hatékonyabb hasznosítása
tekintetében a kapacitások átalakítására és energetikai fejlesztésekre” lesz szükség középtávon. Ez
érinti a társaság hajdúszoboszlói tárolóját, ahol a társaság 800 millió m3 párnagáz letermeléséről
döntött. Ez a lépés gyakorlatilag egyet jelent a gáztároló felszámolásával: a párnagáz letermelésével
a szerkezet nagymértékben gyengül, víz szivárog be, így a jövőben alkalmatlanná válik tárolási
feladatok ellátására. A cél nem más, mint hogy a tároló működőképességét segítő földgáz most
elérhetővé váljon, akár betáplálásra, akár értékesítésre.

A magyar  családok  értetlenkedve  olvashatják  ezeket  a  híreket,  hiszen  a  miniszterelnök  2021.
október 1-jén jelentette be a „közszolgálati” rádióban, hogy megegyeztünk az oroszokkal a gázról
tizenöt évre, alacsonyabb áron, mint az előző szerződés volt. Az alábbiakat mondta: „Énszerintem
a  politikai  kritikákat,  meg  az  energiaellátást  és  az  energiabiztonság  kérdését  nem  lehet
összekeverni,  mert  ahogy  Szijjártó  Pétertől  is  hallhattuk:  ideológiai  frázisokkal  nem  lehet
begyújtani a kályhába meg kifűteni a lakást. Tehát gáz kell, ez a realitás. Az oroszokkal meg kell
egyezni, és mi megegyeztünk megint tizenöt évre.  Valamivel alacsonyabb áron állapodtunk meg
tizenöt évre, mint az előző, hosszú távú szerződés ára volt úgy, hogy közben az egész világon felfele
mennek az árak.” 

Tavaly  októberben  pedig  Szijjártó  Péter  jelentette  be  a  15  évre  kötött  orosz  gázvásárlási
megállapodással  kapcsolatban,  hogy  „Megteremtettük  annak  lehetőségét,  hogy  a  világpiaci
ármozgásoktól függetlenül a magyar fogyasztók számára a gáz ára ne növekedjen”.



 
Ehhez  képest  az  Orbán-kormány  először  megszüntette  a  rezsicsökkentés  korábban  ismert
rendszerét,  majd kiderült,  hogy az MVM nem tudja kifizetni az igényelt  gázmennyiséget,  ezért
fizetési haladékot kért, most pedig meg akar szüntetni egyet azon gáztárolók közül, amelyet 280
milliárd forintnyi közpénzért vásárolt az állam.

A felmerült ellentmondások tisztázása érdekében kérem, hogy válaszoljon az alábbi kérdésekre:

1) Miért van szükség 800 millió köbméter földgáz letermelésére, ha - nyilatkozataik szerint -
olcsó gáz érkezik a Gazprom részéről?

2)  Miért  szüntetik  meg  az  egyik,  280  milliárd  forint  közpénz  felhasználásával  vásárolt
gáztárolók egyikét? Miért van szükség a hazai földgáz tárolókapacitás csökkentésére?

3) Mi a szándékuk a 800 millió köbméter letermelendő párnagázzal?

Várom válaszát.
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